
 

 

 

Štev.:    90000-9/2023-19 

Datum:  22. 6. 2023 

 

 

 

 

 

Mestni svet  

Mestne občine Ljubljana 

Mestni trg 1 

1000 Ljubljana  

 

 

Zadeva: Kavcijski sistem Javnega zavoda Šport Ljubljana in zeleni plastični žetoni 

V skladu s 97. členom Poslovnika Mestnega sveta MOL v svetniškem klubu Levica podajamo 

županu MOL pisno svetniško vprašanje in prosimo za pisni odgovor. 

V Javnem zavodu Šport Ljubljana so se v duhu zelenega, ekološkega in trajnostnega poslovanja odločili, 

da obiskovalce svojih prireditev spodbudijo k zelenemu in trajnostnemu obnašanju. V ta namen so pričeli 

za pijačo, ki jo strežejo na prireditvah, zaračunavati kavcijo.  

V svetniškem klubu Levica vsakršne poskuse prehoda na trajnostni in zeleni način delovanja in poslovanja 

sicer pozdravljamo, vendar pa težko spregledamo dejstvo, da ob plačilu kavcije obiskovalci prejmejo 

plastičen zelen žeton. Za vsak prvi kozarec se obračuna trajnostni prispevek v višini 1 evra, ki ni vračljiv. 

Ob novem naročilu pijače se prazen kozarec zamenja za polnega, ko pa obiskovalec kozarca ne potrebuje 

več, ga lahko zamenja za žeton. Žeton naj bi nato uporabil na vseh naslednjih prireditvah. Pri takšnem 

kavcijskem sistemu seveda ne gre zanemariti obiskovalcev iz tujine, za katere ni mogoče reči, da se bodo 

še vrnili in kdaj zares uporabili žeton. Vračilo »zadnjega« kozarca, za katerega bi torej dobili žeton, se 

jim torej ne izplača in jih najverjetneje tudi ne spodbuja k vrnitvi kozarca. Še bolj kot sam sistem pa bode 

v oči dejstvo, da organizator za spodbudo k bolj ozaveščenem in ekološkem načinu življenja spodbuja s 

plastičnimi žetoni.  

V svetniškem klubu Levice zato želimo opozoriti na povsem neprimerno izbiro objekta, za katerega se 

plastični kozarci menjajo. Hkrati sprašujemo, ali MOL in Javni zavod Šport Ljubljana razmišljata o 

zvišanju kavcijskega prispevka, saj 1 evro za večino obiskovalcev ni dovolj visoka denarna motivacija za 

vrnitev kozarcev, pa tudi ali razmišljate o tem, da bi namesto plastičnih žetonov pričeli vračati plačano 

kavcijo. Vračilo plačane kavcije bi po našem mnenju k vračilu plastičnih kozarcev spodbudilo neprimerno 

več obiskovalcev, kot jih zeleni plastični žetoni za 1 evro. 

 

Tovariški pozdrav, 

Petra Blajhribar Kubo,  

mestna svetnica 


